
Protokół  Nr XLVII/2022 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 29 września 2022 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

XLV (47) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 29 września 2022 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 11 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Agnieszka Bartoszek, Marzena Gąsienica, Joanna Grosicka i Irena Lis. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę 

Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, radcę 

prawnego Tomasza Wilickiego, Kierownika Obwodu Drogowego Nr 2 w Łeknicy Bronisława 

Kwardysa, Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Bornem Sulinowie 

Piotra Kujawę, przewodniczących jednostek pomocniczych gminy (sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli), radnych oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. Powitał również Dyrektora 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie Mariolę Siniarską. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji 

punktu „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w 

sprawie zmiany porządku sesji. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 14 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie do załatwiania spraw dotyczących 

wypłaty dodatków dla podmiotów wrażliwych - jako ppkt 48.  Poinformowała także o 

autopoprawce do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok, z której wynika, że dokonuje się zmian po stronie wydatków 
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budżetowych w załączniku nr 2 do projektu uchwały. Zmiany nie powodują zmian ogólnych 

budżetu, ale zmianie ulegną zapisy w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Powiedziała, że projekt przedmiotowej uchwały oraz autopoprawka nie były przedmiotem 

obrad Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju. Zostały przesłane radnym w dniu 

dzisiejszym za pośrednictwem platformy  bornesulinowo.sesja.pl. Projekt uchwały oraz 

autopoprawka zostały również rozłożone na stole. 

Innych wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt 14 „Podjęcie uchwał w sprawach” 

projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie do załatwiania spraw dotyczących wypłaty dodatków dla 

podmiotów wrażliwych: 

 za głosowało 11 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 29 września 2022 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr XLV/2022 z 30.06.2022 r. i Nr 

XLVI/2022 z 1.09.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 
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8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg 

powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań 

inwestycyjno-remontowych w 2021 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2022 

rok. 

9. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 

Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności  

(np. gospodarka ciepłownicza, gospodarka odpadami, gospodarka komunalna, 

gospodarowanie cmentarzami komunalnymi i usługi pozostałe). 

10. Ocena wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo, w tym kształtowania się wieloletniej 

prognozy finansowej za I półrocze 2022 roku. 

11. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2019-

2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026. 

12. Sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

13. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2022 roku. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy; 

2) udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

wniesioną przez A.K.P. i M.P. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie; 

3) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania; 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/191 z udziałem 1/108 w działce  

nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/200 z udziałem 1/108 w działce  

nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 12/146 w miejscowości Dąbrowica); 
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7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 264 w miejscowości Krągi); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/21 w miejscowości Łubowo); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/23 w miejscowości Łubowo); 

10) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/37 w miejscowości Łubowo); 

11) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/39 w miejscowości Łubowo); 

12) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 58 w miejscowości Jelonek); 

13) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 59 w miejscowości Jelonek); 

14) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 79/9 w miejscowości Uniemino); 

15) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 79/10 w miejscowości Uniemino); 

16) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 2/1 i nr 3/1 w miejscowości 

Jeziorna); 

17) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot.  lokalu użytkowego wraz z gruntem posadowionym na 

nieruchomościach oznaczonych działkami nr 44/4, nr 44/5, nr 47/1 i nr 47/2 w 

miejscowości Silnowo); 

18) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 68 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 4/9 w miejscowości Borne Sulinowo); 

19) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 41-16 oraz części 
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nieruchomości o pow. 260 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 41/2 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

20) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. budynku byłej wartowni wraz z gruntem z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 39/3 w miejscowości Borne Sulinowo); 

21) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 1500 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 12/94 w miejscowości Dąbrowica); 

22) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 685 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości Juchowo); 

23) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 8/8 w miejscowości 

Kłomino); 

24) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 500 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 232/1 w miejscowości Łubowo); 

25) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 500 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 232/1 w miejscowości Łubowo); 

26) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 241 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 1/2 w miejscowości Borne Sulinowo); 

27) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 1188 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości Juchowo); 

28) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 2267 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości Juchowo); 
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29) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości o pow. 60 m2 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 3/27 w miejscowości Borne Sulinowo); 

30) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonych działkami nr 277/3 i nr 725/1  

w miejscowości Łubowo); 

31) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 41/1  

w miejscowości Czochryń); 

32) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 752  

w miejscowości Łubowo); 

33) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 130/22  

w miejscowości Nobliny – wg zadania nr OBI/52/2102730); 

34) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 130/22  

w miejscowości Nobliny – wg zadania nr OBI/52/2103530); 

35) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 141  

w miejscowości Nobliny – wg zadania nr OBI/52/2102989); 

36) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 141  

w miejscowości Nobliny – wg zadania nr OBI/52/2103360); 

37) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 209  

w miejscowości Piława); 

38) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 221  

w miejscowości Piława); 
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39) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości oznaczonej działką nr 102  

w miejscowości Śmiadowo); 

40) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Borne Sulinowo; 

41) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie 

ustanowienia Związku ZIT Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Szczecinka oraz ustalenia 

zasad współpracy jednostek samorządu terytorialnego przy opracowaniu strategii ZIT i 

realizacji zadań w ramach ZIT MOF Szczecinka; 

42) zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie oraz 

dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie; 

43) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Nobliny (ul. Cicha); 

44) wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych usytuowanych na 

terenie Gminy Borne Sulinowo; 

45) ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych usytuowanych na terenie 

Gminy Borne Sulinowo; 

46) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

47) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2022-2034; 

48) upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie do załatwiania spraw dotyczących wypłaty dodatków dla podmiotów 

wrażliwych. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Ustalenie terminu następnej sesji. 

18. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr XLV/2022 z 

30.06.2022 r. i Nr XLVI/2022 z 1.09.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady 

Miejskiej były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołów Nr XLV/2022 z 30.06.2022 r. i Nr XLVI/2022 z 1.09.2022 r. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLV/2022 z 30.06.2022 r. i 

Nr XLVI/2022 z 1.09.2022 r.: 

 za głosowało 11 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLV/2022 z 30.06.2022 r. i Nr 

XLVI/2022 z 1.09.2022 r. zostały przyjęte. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie od ostatniej sesji odbyła się sesja zwołana na wniosek Burmistrza Bornego Sulinowa, 

a mianowicie w dniu 1 września 2022 r., której tematem było podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie wniesioną 

przez Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Koszalinie do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Szczecinie. 

W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym: 
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1. Oceniono realizację budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 roku. 

2. Oceniono funkcjonowanie Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem 

Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności na podstawie informacji 

Burmistrza. 

3. Zapoznano się z informacją o stanie realizacji sprzedaży mienia komunalnego. 

4. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 29 września 2022 r. 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco:  

1. Ocena wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. w zakresie działania 

komisji. 

2. Ocena działalności Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie  

z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji będących przedmiotem sesji 

zwołanej na 29 września 2022 r. 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których: 

1. Analizowano wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. 

2. Rozpoczęto kontrolę w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie.  

Kontrola obejmuje działalność statutową, realizację budżetu i prawidłowość dokonywania 

wydatków za okres od stycznia do 31 sierpnia 2022 r., stan należności i zobowiązań, stan 

zatrudnienia, terminowość regulowania zobowiązań m.in. z tytułu podatków i składek ZUS, 

realizację zadań i obowiązków wynikających z ustawy Prawo budowlane – „rozdz.6 

utrzymanie obiektów budowlanych” oraz ustawy o ochronie p.poż. – „rozdz. 2 zapobieganie 

pożarowi, klęsce żywiołowej lub innemu miejscowemu zagrożeniu”. 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpatrzyła petycję  

w sprawie utworzenia młodzieżowej rady gminy. W wyniku przeprowadzonej analizy komisja 

postanowiła nie uwzględnić przedmiotowej petycji. 
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W dniu 22 lipca 2022 r. uczestniczyłem w obchodach Święta Policji, która to uroczystość odbyła 

się w sali kina „Wolność” w Szczecinku. 

W dniu 15 sierpnia 2022 r. – na zaproszenie Sekretarza Stanu w Ministerstwie Klimatu  

i Środowiska Poseł na Sejm RP Małgorzaty Golińskiej –  uczestniczyłem w uroczystych 

obchodach Święta Wojska Polskiego oraz 102. rocznicy Bitwy Warszawskiej przy pomniku 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Szczecinku. 

W dniu 10 września 2022 r. radni uczestniczyli w Dożynkach Gminnych 2022, które odbyły się  

w Starowicach.”. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu. Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 

zabrali: 

Sołtys sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec powiedziała, że ma pytanie do Powiatowego Zarządu 

Dróg, a chodzi jej o drogę powiatową między Łubowem a Noblinami. W tym roku co prawda 

zostało wycięte jedno drzewo, które podniosło korzeniami bardzo asfalt, ale tam też miały być 
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prowadzone prace naprawcze tego asfaltu w lipcu. Mamy wrzesień i zapytała, czy w tym roku 

jest to możliwe, a jeśli nie, to czy w przyszłym roku możemy liczyć na naprawę tej drogi. 

Sołtys sołectwa Kiełpino Kazimierz Ziółkowski poruszył problem odcinka drogi, który kiedyś był 

robiony między Kiełpinem a Grabiążkiem. Powiedział, że tam jest przepust, który znów się 

zapadł, rysują się samochody i mieszkańcy skarżą się. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głos zabrali: 

A.  O. powiedział, że planuje się sprowadzić z małżonką i z dzieckiem do Bornego na stałe i w 

tym roku miał okazję od lutego obserwować pewne sytuacje, które mają miejsce na akwenie 

jeziora Pile. Niepokojącym zjawiskiem jest bezpańskie funkcjonowanie skuterów wodnych. 

Stwierdził, iż nie wie czy ten temat był już podnoszony, czy nie. Poinformował, że spróbował się 

zmierzyć trochę z tym zjawiskiem w obrębie linii brzegowej. Widać, że nie ma żadnych zasad i 

przepisów odnośnie możliwości korzystania z akwenu i w zasadzie panuje chaos i dość duża 

swoboda. Jest tablica z hasłem stop skuterom, niemniej jednak nikt się nie podpisał pod tą 

tablicą i pod tymi hasłami, które tam są wszystkie jak najbardziej pożądane. Ma wrażenie, że to 

tak trochę wygląda, jakby to była taka proforma czysta, tym bardziej, że jest tam jakieś 

odwołanie do białych bojek, których nie widać. Dobrze by było uregulować tą kwestię, jako że z 

samego uroku miasta, jak i całej w zasadzie linii brzegowej chcieliby korzystać różni ludzie, nie 

tylko ci, którzy korzystają ze skuterów. Przyznał, że w pewnym sensie terroryzują innych 

użytkowników i osoby wypoczywające. Gmina ma nastawienie na rozwój również turystyki, w 

związku z powyższym dobrze by było wziąć pod uwagę chyba interesy wszystkich osób. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że występowali w tej sprawie do Wód Polskich, 

aby przynajmniej spróbować w jakikolwiek sposób to uregulować. Nie my, bo właścicielem są 

Wody Polskie i to Wody Polskie decydują o tym, co się dzieje na akwenie. Reguluje to też 

ustawa Prawo wodne i my jako gmina nie mamy żadnego wpływu na to, co się dzieje na wodzie, 

bo za to odpowiadają Wody Polskie. Prawo pozwala korzystania z wód polskich przez 

wszelkiego rodzaju sprzęt pływający. Próbowali zapytać o zmniejszenie mocy, o wytyczenie 
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toru, ograniczenie korzystania z tego akwenu. Powiedziała, że z tego, co pamięta, to nie ma 

możliwości wyznaczenia toru czy też szlaku wodnego typowo pod skutery. Ponieważ jezioro Pile 

nie jest torem wodnym, jest to jezioro zamknięte i tutaj nie ma możliwości wyznaczenia szlaku. 

Po tym przeczytała fragment odpowiedzi Wód Polskich z 5 sierpnia br.: „W nawiązaniu do 

otrzymanej korespondencji w sprawie ograniczenia mocy silników jednostek motorowodnych, 

wyznaczenia stref dla uprawiania sportów motorowodnych, a także stref ciszy na jeziorach Pile i 

Lubicko Wielkie w gminie Borne Sulinowo informuje: Zgodnie z rozporządzeniem Rady 

Ministrów z dnia 7 maja 2002 roku w sprawie klasyfikacji śródlądowych dróg wodnych, jezioro 

Pile i Lubicko Wielkie nie są ujęte w klasyfikacji śródlądowych dróg wodnych, dodatkowo nie są 

w ciągu drogi wodnej. W związku z powyższym na podstawie artykułu 116 ust. 1 ustawy z dnia 

27 kwietnia Prawo Ochrony Środowiska to Rada Powiatu w drodze uchwały dokonuje 

ograniczenia lub zakazu używania jednostek pływających lub niektórych ich rodzajów na 

określonych zbiornikach powierzchniowych wód stojących oraz wodach płynących, jeżeli jest to 

konieczne do zapewnienia odpowiednich warunków akustycznych na terenach przeznaczonych 

na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Na podstawie artykułu 116 ust. 2 ustawy w drodze 

rozporządzenia, minister właściwy do spraw klimatu w porozumieniu z ministrem właściwym do 

spraw transportu może dokonać wyżej wymienionego ograniczenia bądź zakazu wyłącznie na 

śródlądowej drodze wodnej, której jak wspomniano jeziora Pile i Lubickie Wielkie w gminie 

Borne Sulinowo nie stanowią. Wyznaczenie strefy do uprawiania sportów motorowodnych 

możliwe jest wyłącznie na śródlądowych drogach wodnych. Wyżej wymieniona strefa jest 

określana poprzez montaż odpowiedniego oznakowania żeglugowego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami żeglugowymi na śródlądowych drogach wodnych, ustanowionymi w 

załączniku do rozporządzenia Ministra Infrastruktury. Zgodnie z artykułem 32, i tu znowu jest 

podstawa prawna, każdemu przysługuje prawo do powszechnego korzystania z publicznych 

śródlądowych wód powierzchniowych, jeżeli przepisy ustawy nie stanowią inaczej, czyli w 

rozumieniu strefa ciszy, to są odrębne przepisy. Powszechne korzystanie z wód służy do 

zaspokajania potrzeb osobistych, bez stosowania specjalnych urządzeń technicznych, a także do 

wypoczynku, uprawiania turystyki, sportów wodnych oraz na zasadach określonych w 

przepisach odrębnych, amatorskiego połowu ryb.”. Wystąpiliśmy do Wód Polskich z 

zapytaniem, ponieważ było wiele skarg naszych mieszkańców czy też turystów, głównie chodzi 

o kulturę tych osób, które korzystają ze sprzętu pływającego i kultury zachowania się na wodzie 

i sposobu korzystania, przypływania w pobliże plaż, kąpielisk naszych miejskich. Wiedzieliśmy, 

że nie mamy żadnej mocy sprawczej, aby ograniczyć to, czy też wskazać te tory wodne. 
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Chcieliśmy mieć jednak pewność, że faktycznie Wody Polskie rozumieją to, że my to 

rozumiemy. Tu jest ta odpowiedź. Wody Polskie wskazują, że Starosta jest tutaj organem, który 

może wprowadzić bądź ograniczyć moc silników. Poinformowała, że kilka lat temu próbowano 

taką strefę wprowadzić na jeziorze Lubicko Wielkie. Potrzebne są wtedy konsultacje społeczne i 

takie konsultacje były przeprowadzone, ale na Pilu też był protest mieszkańców, były 

konsultacje przeprowadzone. Niestety mieszkańcy mieli odrębne zdanie i chcieli, żeby było tak 

jak jest. Podkreśliła, że na dzień dzisiejszy my nie mamy żadnej mocy sprawczej, żebyśmy mogli 

uporządkować to, co się dzieje ze skuterami. Bardziej liczy na to, że jeżeli faktycznie 

zafunkcjonują profesjonalne wypożyczanie sprzętu pływającego - bo na razie to jest wszystko 

amatorskie to, co się odbywa - to być może właściciele wtedy uporządkują to i zadbają o kulturę 

tych pływających. Natomiast, jeżeli są to prywatne osoby, które po prostu mogą zeslipować w 

każdym dowolnym miejscu, bo dzisiaj nie tylko w miejscu wyznaczonym do slipowania, to 

trudno jej odpowiadać za kulturę tych osób, które korzystają z tych akwenów wodnych. To jest 

trudny temat, rozumiemy to, będziemy próbowali się też nad tym pochylić. Stąd też inicjatywa 

nasza była w tym roku jako gminy, aby zalegalizować slip, który jest przy oczyszczalni ścieków w 

Bornem Sulinowie i wskazać to miejsce do slipowania, żeby ograniczyć miejsca do slipowania w 

pobliżu naszych kąpielisk i tam, gdzie wypoczywa po prostu więcej osób, bo rozumie, że 

oczekują ciszy i spokoju. Ale też zdajemy sobie sprawę z tego, że akwen, który ma 1000 ha, nie 

może zostać ograniczony tylko i wyłącznie dla żaglówek czy też łódek. Będziemy chcieli to w 

jakiś sposób ucywilizować, m.in. dlatego ten slip zalegalizowany w rejonie oczyszczalni, aby 

wyprowadzić trochę te osoby korzystające ze skuterów.  

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania 

dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w 

tym realizacja zadań inwestycyjno-remontowych w 2021 roku oraz planowane 

do wykonania zadania na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację 

pisemną zawierającą wykaz wykonanych robót na drogach powiatowych na terenie Gminy 

Borne Sulinowo w 2021 roku oraz planowane do wykonania zadania inwestycyjne na rok 2022. 

Powyższa informacja została przesłana radnym wraz z zawiadomieniem i pozostałymi 



14 
 
materiałami na sesję, która odbyła się 26 maja 2022 r. Wówczas Dyrektor PZD nie uczestniczył 

w sesji. Jednakże ustalono, że zostanie ponownie zaproszony na sesję wrześniową. W sesji 

uczestniczy przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku pan Bronisław Kwardys. 

Zwrócił się do radnych, czy mają pytania. 

Radny Paweł Sztyler zabrał głos w sprawie drogi krajowej nr 20 z Jelenia na Jelonek. Powiedział, 

że stan tej nawierzchni jest dość opłakany, ale większym problemem robią się pobocza. Pobocza 

w niektórych momentach są wyżej usytuowane o 20-30 cm od samej jezdni, co powoduje przy 

niewielkich opadach deszczu, że tworzy się tam dosłownie rzeka z tej drogi. Większość osób, 

żeby się minąć na tej drodze, musi szukać miejsca, żeby mogła w ogóle zjechać na pobocze, 

ponieważ też urywają sobie różne części samochodu wjeżdżając na to pobocze. Zadał pytanie, 

czy jest możliwością usprawnienie tych poboczy, żeby było można się w miarę logicznie 

poruszać po tej drodze. 

Radny Artur Malinowski zabrał głos w sprawie drogi z miejscowości Krągi, zjazd z dwudziestki 

do miejscowości Krągi na Borne Sulinowo. Powiedział, że tam już jest spory ubytek w asfalcie, 

już odzywają się płyty, które są tam pod spodem. Kiedyś były te płyty zalane asfaltem, no i teraz 

nic się z tym dalej nie dzieje. 

Radna Elżbieta Niepelt zabrała głos w sprawie drogi powiatowej z miejscowości Radacz w 

kierunku drogi wojewódzkiej od skrzyżowania jak się jedzie Szczecinek-Barwice, skręcamy do 

Radacza. Powiedziała, że na odcinku pomiędzy tym skrzyżowaniem tuż przed domkiem 

drewnianym jest bardzo duży uskok niebezpieczny, szczególnie w okresie zimy. Miała nadzieję, 

że ten odcinek drogi też będzie robiony, ale z tego co wie, na razie nie. Zapytała, czy jest jakaś 

szansa, żeby to jednak naprawić, bo to naprawdę stanowi duże niebezpieczeństwo, kiedy drogi 

są śliskie. Pobocze na tym odcinku od Radacza do tej wojewódzkiej drogi też już jest bardzo 

wyrobione i stanowi zagrożenie dla korzystających z drogi. 

Radna Anetta Chołody zabrała głos w sprawie drogi powiatowej z Łubowa na Czarne Małe. 

Powiedziała, iż wie, że droga ta łączy się z drugim powiatem, natomiast zaczyna się jeszcze w 

Łubowie ulicą Brzozową. Jest w takim niedobrym stanie, szczególnie pobocza, bo droga jest 

wąska. Pobocza, które są jeszcze na ulicy Brzozowej w Łubowie, tam nie ma chodników i są 

takie wyrwy. Dziury są na poboczach i też w ulicy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zabrał głos w sprawie drogi na Starowice, z 

Bornego Sulinowa skręca się na Starowice. Powiedział, że ten problem monituje od lat, ale tak 

odbija się trochę od ściany. Został tam wykonany pierwszy etap - był remontowany, kładziony 

asfalt bez nakładki utwardzającej i ten asfalt popękał. Ta druga część, która jest już utwardzona 

- ma tą nakładkę tzw. ścieralną dobrze się trzyma, a ta pierwsza pęka. Zasugerował, że lepiej 

położyć tę nakładkę i mieć święty spokój, jak od nowa remontować i robić całą drogę. Ponadto 

zwrócił uwagę na drogę Starowice-Jeziorna, który to odcinek jest piaszczysty. Dawniej ten 

odcinek był regulowany, ale oczywiście sprzęt jeździ, ludzie jeżdżą i to jest piaszczysta 

nawierzchnia. Zwrócił się z prośbą, żeby Starostwo pochyliło się nad tym tematem, bo jest to 

dość sporo uczęszczana droga. Choć tam ludzie nie mieszkają, ale dużo jeżdżą i dość sporo osób 

tam jeździ. Na koniec stwierdził, że te wszystkie drogi powiatowe są wąskie. Jadąc z Mosiny do 

Jelenina zauważył, że na tym odcinku drogi zrobiono pobocze. Poboczne nawisy ziemi zostały 

zepchnięte, wyrównane i wtedy już przy takich drogach można rzeczywiście przejechać, minąć 

się bynajmniej na tych powiatówkach. Jeśli nie ma na remont, no to chociaż to zrobić, żeby 

mijanki jakieś tam były, bo to nieraz są tak wąskie odcinki, że ciężko się wyminąć. 

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys udzielił poniższych odpowiedzi: 

1. Odnośnie drogi na Nobliny faktycznie ten modrzew został wycięty. Jest tam uskok, który - 

tak jak było ustalone przez pana Romaniuka - będzie wykonany. Po prostu kwestia się 

wiązała z awarią koparki i nie mieli takiej możliwości, żeby już zrobić. Na pewno do końca 

listopada temat będzie załatwiony. 

2. Droga Kiełpino-Grabiążek jest drogą specyficzną, bo jest położona na takim miękkim 

podłożu, które nie jest za bardzo stabilne. Osiem lat temu była wykonana tam nakładka z 

siatką i wytrzymała 4 lata. Po 4 latach zaczęła się fałdować i znowu w tej chwili jest problem. 

Jest problem, jest uskok, droga jest oznakowana, że jest uskok, ale to nie jest wyjście z 

sytuacji. Na dzień dzisiejszy nie mają w planie na pewno żadnego tam remontu. 

Poinformował, że tona masy obecnie kosztuje 400 zł, a przed agresją Rosji na Ukrainę 

kosztowała 160-165 zł. W tej chwili nie mogą planować co zrobią na przyszły rok, bo nie 

wiedzą jakie są ceny.  

3. Odnośnie drogi na Starowice pan Przewodniczący ma na pewno rację, że ten pierwszy 

popękany odcinek asfaltowy, to taki był odcinek zrobiony awaryjnie, bo on był w bardzo 

złym stanie. Tam jest położone 3-4 cm tylko asfaltu, on jest popękany. Ujmą na przyszły rok 

do przebudowy, tylko czy będą mieli na to środki w tej chwili nie odpowie. Co do 
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nawierzchni gruntowej Starowice-Jeziorna są w trakcie rozmów z Dyrekcją Lasów i z 

Nadleśnictwem Czaplinek, bo ta droga została generalnie zniszczona przez lasy. I wszystko 

jest na dobrej drodze, że lasy będą współfinansować naprawę tej drogi. 

4. Droga na Czarne Małe na ulicy Brzozowej to jest jedna z nielicznych ulic, gdzie nie ma 

chodnika, a nie ma chodnika, bo tam nie ma miejsca. Nie ma miejsca, gdzie na początku 

zrobić dlatego, że są ogrodzenia. Te uskoki, wyboje w poboczu w ciągu miesiąca na pewno 

naprawią. Aktualnie tam pracują, wycinają te krzaki wszystkie, bo ona też była tam 

częściowo zakrzaczona. Na wysokości przejazdu kolejowego jest wszystko już zrobione i 

wszystkie ubytki w nawierzchni bitumicznej na pewno już zostały wyremontowane. 

5. Odnośnie uskoku z drogi wojewódzkiej 172 na Radacz, który jest po lewej stronie, ten uskok 

zostanie na pewno już po niedzieli naprawiony. To jest kwestia 5-6 ton dobrego kruszywa 

do zagęszczenia.  

W dalszej kolejności Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys poinformował o 

zrealizowanych zadaniach w roku bieżącym i planowanych zadaniach na rok przyszły: 

1. Nakładka bitumiczna długości 430 metrów w ciągu drogi 1279 w miejscowości Piława. Ten 

odcinek był w dosyć kiepskim stanie, a że to jest miejscowość turystyczna - odcinek drogi też 

jest turystyczny - to przynajmniej ta najgorsza część została wykonana. 

2. Nakładka bitumiczna w ciągu drogi 1280 od Silnowa do Uniemina - tam zostało wykonane 

500 metrów. Tam jest też to, że ta droga jest stosunkowo wąska. 

3. Nakładka bitumiczna w ciągu drogi 1266 w miejscowości Silnowo w stronę stacji 

benzynowej - 403 metry zostało wykonane. 

4. Planują przebudowę przepustu w ciągu drogi 1289 w miejscowości Silnowo Dolne. Przepust 

jest w fatalnym stanie, przepust z nawierzchnią bitumiczną 278 metrów. Jest w 

przygotowaniu dokumentacja techniczna, realizacja wykonania zadania 2022-2023 rok. Ma 

nadzieję, że do pierwszego kwartału przyszłego roku to zrobią. 

5. Planują przebudowę drogi powiatowej na odcinku Juchowo-Radacz długości 6005 metrów. 

Pierwszy etap do 31 stycznia 2023 roku, to jest jako poprawa układu komunikacyjnego w 

Powiecie Szczecineckim.  

6. Planują budowę ścieżki rowerowej w ciągu drogi powiatowej 1298 Borne Sulinowo ulica 

Orła Białego - 1172 metry, realizacja 2023 rok, w opracowaniu dokumentacja techniczna. 
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7. Planują przebudowę drogi powiatowej 1285 Jeleń-Ciemino-Łączno-Silnowo - 6873 metry, w 

przygotowaniu jest dokumentacja techniczna. Na dzień dzisiejszy więcej nie planują z tego 

względu, że po prostu nie ma stabilnych cen na materiały do naprawy dróg. 

8. Na wszystkich drogach powiatowych - a w Gminie Borne jest dróg powiatowych 125 km na 

511 wszystkich dróg, które są w zarządzie dróg powiatowych, czyli 1/4 jest w Gminie Borne - 

obecnie wycinają krzaki, odrosty, na bieżąco jest robiony remont cząstkowy czy grysami czy 

masą asfaltową. Przy starych nawierzchniach asfaltowych, które mają po 30-40 lat 

wiadomo, że ten remont jest na krótką metę, ale na pewno jest wykonywane. Na początku 

października przystąpią do ścinania poboczy na drodze 1290 Łubowo-Borne od Łubowa do 

skrzyżowania na Liszkowo lewą stronę - tam zawsze stoi woda. Pobocze tam będzie ścięte 

na odległości 3 kilometrów. 

9. Odnosząc się do pobocza na Jelonek powiedział, że zna tą drogę chociaż ona nie jest w jego 

gestii  i przekaże na pewno ten problem. Tam pobocze jest bardzo wysokie i przed zimą ono 

musi być naprawione, bo jak jest takie wysokie to powoduje, że nie ma możliwości 

odśnieżania drogi i odśnieżanie jest zawężane. Na pewno na Jelonek cała droga będzie 

zrobiona. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że ostatnio spotykając się ze Starostą rozmawiali 

na temat dróg powiatowych na terenie naszej gminy. Pan kierownik oddziału powiedział, jaka 

to jest ilość tych dróg. To i tak jest dobra informacja, którą nam pan Kierownik tutaj przekazał 

zarówno o tych inwestycjach, które się wydarzyły, ale i też o tych, które będą kontynuowane. 

Powiedziała, że my w tej chwili remontujemy ulicę Wyszyńskiego w Bornem Sulinowie. To jest 

niecały kilometr i koszt tej inwestycji to są 3.000.000,00zł. Natomiast Starosta mówił, że taka 

bardzo podstawowa nakładka bez żadnych innych, żadnej innej przebudowy, dziś jest to koszt 

1.000.000 zł. Więc to są naprawdę bardzo duże środki, a zważywszy na to jak duże są potrzeby, 

świadczy o tym też ilość tutaj uwag państwa radnych i wszyscy oczywiście macie państwo rację, 

te drogi są zawsze bolączką. Prosiła Starostę o spojrzenie i o przyjrzenie się naszej drodze 

powiatowej Krągi-Borne Sulinowo, ponieważ tutaj bardzo często mieszkańcy też monitują. 

Jednak wielu mieszkańców Bornego Sulinowa dojeżdża do pracy, do szkoły do Szczecinka. Ta 

droga jest bolączką dla powiatu, tak jak mówi starosta, no bo tam jest ten beton, a płyty 

betonowe stale pracują. Ma nadzieję, że w jakiejś tam przyszłości trzeba będzie jednak się 

zmierzyć z tym i po prostu przebudować tą drogę, niemniej jednak, aby zabezpieczać ją i po 

prostu pilnować tych dziur i zabezpieczać na bieżąco. Ostatnio spotykaliśmy się na komisjach z 
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prezesem naszego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, który wspomaga powiat w 

odśnieżaniu dróg. Wiedzą jakie jest zabezpieczenie naszego przedsiębiorstwa, jeśli chodzi o sól 

drogową, a bardzo wiele zarządów dróg dzisiaj nie ma soli na odśnieżanie zimowe. Ta sól była 

sprowadzana z Białorusi, z Ukrainy i po prostu dzisiaj jej nie ma. Zapytała, czy Powiatowy Zarząd 

Dróg ma jakiekolwiek zapasy, czy też obiecaną tą sól, bo niebawem zaczną się gołoledzie i może 

się okazać, że po prostu nie będziemy mieli czym posypywać tych naszych dróg. 

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys odpowiedział, że na dzień dzisiejszy 

mają około 200 ton mieszanki piaskowo-solnej na wszystkie obwody drogowe i mają już 

zaklepane 80 ton soli hiszpańskiej, gdzie w tej chwili tona soli kosztuje 850 zł. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zapytała, ile potrzebują soli na sezon zimowy, tak średnio, czy 

pan w swoim obwodzie. 

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys odpowiedział, że w granicach 150 

musi być ton na 1 obwód, czyli razy 4. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zapytała, jaki jest koszt. 

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys odpowiedział, że 850 zł za tonę w tej 

chwili. W tamtym roku płaciliśmy po 390 zł i nie ma takiej soli. To jest sól od pośrednika z 

Elbląga, sprowadza ją z Hiszpanii. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, że z tego co kierownik mówił,  to jest 

planowana przez powiat inwestycja polegająca na budowie ścieżki rowerowej w Orła Białego w 

2023. Projekt jest, czyli budowa się zacznie w 2023 . 

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys odpowiedział, że w przygotowaniu 

jest dokumentacja techniczna, a realizacja projektu w 2023 roku, czyli na przyszły rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że chce sprostować jedną rzecz, bo 

tak pan kierownik skrótowo pewnie powiedział, że lasy państwowe niszczą drogi. Zwracając się 

do kierownika powiedział, że lasy państwowe nie wywożą drewna z lasu, to robią firmy 
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prywatne, które są na usługach firm, które kupują drewno, wożą drewno z lasów państwowych, 

ale nie lasy państwowe.  

Kierownik Obwodu Drogowego Nr 2 Bronisław Kwardys powiedział, że są po rozmowach z 

Nadleśnictwem załóżmy Czaplinek, które przyznaje się - poczuwa się do odpowiedzialności - bo 

generalnie te drogi nie są przygotowane do tak ciężkiego wywozu, ale lasy są chętne do 

współpracy. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 9. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu 

prowadzonej działalności (np. gospodarka ciepłownicza, gospodarka odpadami, 

gospodarka komunalna, gospodarowanie cmentarzami komunalnymi i usługi 

pozostałe). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację 

pisemną na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem 

Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności za 2021 rok oraz za okres od 1 

stycznia do 31 lipca 2022 r. Informacja była przedmiotem posiedzeń Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do przewodniczących komisji o 

przedstawienie opinii na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z 

o.o. w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji 

o następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza na posiedzeniu zapoznała się z informacją pisemną na temat 

funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie za 2021 

rok oraz za okres od 1 stycznia do 31 lipca 2022 r., zawierającą podstawowe informacje na 
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temat przedmiotu działalności spółki, sytuacji finansowej spółki oraz zaciągniętych kredytach i 

pożyczkach. 

Z przedłożonej informacji wynika, że Spółka za rok 2021 osiągnęła zysk w wysokości 

601.283,61zł, co wskazuje na dobrą sytuację finansową firmy.  

Uzyskano także dane na temat przychodów i kosztów uzyskania przychodów w poszczególnych 

działach prowadzonej działalności za okres od stycznia do lipca 2022 r. Z przedstawionych 

danych wynika, że Spółka w analizowanym okresie osiągnęła przychody w kwocie 5.515.792,40 

zł netto (5.141.488,22zł w analogicznym okresie 2021r.) oraz poniosła koszty w kwocie 

5.647.842,90zł netto (4.825.656,30zł w analogicznym okresie 2021r.). Zestawienie tych danych 

pokazuje pogorszenie sytuacji w stosunku do ubiegłego roku, kiedy w analogicznym okresie 

przychody przewyższały koszty. Jednym z głównych czynników podnoszących koszty 

funkcjonowania przedsiębiorstwa w analizowanym okresie, obok wzrastającej ceny zrębki, były 

koszty finansowe w postaci odsetek od pożyczki zaciągniętej w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, na budowę kotłowni zasilanej biomasą. Oprocentowanie tej 

pożyczki wzrosło z 1,8% w momencie podpisywania umowy do 7,5% obecnie. 

Przedłożone sprawozdanie oraz informacje udzielone przez Prezesa spółki Pana Piotra Kujawę 

oraz Panią Burmistrz Dorotę Chrzanowską, podczas posiedzenia komisji, nie napawają 

optymizmem. Sytuacja na rynku energii i paliw wywołana m.in. wojną w Ukrainie ale również 

spekulacjami na rynku powoduje duże zagrożenie dalszej, stabilnej działalności 

przedsiębiorstwa. Zarząd spółki prognozuje, że w 2023r. w stosunku do roku bieżącego przy 

zakładanym wzroście cen energii elektrycznej do poziomu 3000zł/MWh, roczny koszt energii 

wzrośnie o ok. 2 mln zł, przy wzroście ceny zrębki do 150zł/m3 roczny koszt wytworzenia 

energii cieplnej wzrośnie o ok. 1,9 mln zł, a wzrost minimalnego wynagrodzenia zwiększy koszty 

wynagrodzeń o 450.000zł. Zestawiając to ze zwiększeniem przychodów wynikającym z wyższej 

taryfy za energię cieplną o kwotę 1,8 mln zł oraz biorąc pod uwagę zwiększone koszty obsługi 

w/w pożyczki rysuje się sytuacja, w której spółka osiągnie za 2023 rok stratę na poziomie ok. 3 

mln zł oraz utraci płynność finansową.  

Komisja otrzymała również informację na temat działań mających przeciwdziałać skutkom 

podwyżek i je niwelować. Prowadzone działania polegają m.in. na włączeniu PUK Sp. z o.o. do 

grupy zakupowej z Gminą Borne Sulinowo w celu uzyskania niższej ceny energii elektrycznej 

oraz na pozyskiwaniu drewna w celu produkcji tańszej zrębki we własnym zakresie. 
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Komisja sugeruje podjęcie następujących działań: 

1. W przypadku potwierdzenia się prognoz o zakładanym wzroście ceny energii elektrycznej 

(obecna cena energii na rynku dnia następnego, za wrzesień 2022 to ok. 986 zł) należy 

podjąć działania w kierunku wytwarzania energii ze źródeł odnawialnych (np. PV) w celu 

zabezpieczenia potrzeb PUK Sp. z o.o., ograniczenia wpływu wzrostu cen na koszt 

działalności i uzyskania niezależności energetycznej. Na wstępie należy przeprowadzić 

analizę formalno – prawną oraz ekonomiczną przedsięwzięcia. 

2. W związku ze wzrostem kosztu obsługi pożyczki na budowę kotłowni na biomasę należy 

wystosować pismo do Ministerstwa Klimatu i Środowiska jako organu nadzorczego 

NFOŚiGW z prośbą o przeanalizowanie możliwości renegocjacji umów. Wg informacji 

Zarządu spółki rozmowy z NFOŚiGW w tej sprawie nie dały rezultatu. Komisja zwraca uwagę, 

że oczywistym jest fakt, że zapisy umowy pożyczki dają NFOŚiGW prawo do podniesienia 

oprocentowania, jednak tak znaczące zwiększenie kosztu obsługi pożyczki wydaje się być 

nieuzasadnione biorąc pod uwagę fakt, że NFOŚiGW nie jest instytucją finansową i nie 

pozyskuje środków na udzielanie pożyczek na rynkach finansowych. Zwiększony koszt 

pożyczki w połączeniu z ciągle rosnącym kosztem biomasy spowoduje dalsze podnoszenie 

kosztu ciepła dla odbiorcy końcowego czyli mieszkańców, firm i instytucji. Jest to więc 

sytuacja wymagająca interwencji. 

Podsumowując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie opiniuje dotychczasową 

działalność Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie i nie wnosi 

zastrzeżeń. Jednocześnie wyraża zaniepokojenie sytuacją w przyszłości i sugeruje podjęcie 

działań w kierunku wsparcia spółki w działaniach mających przeciwdziałać kryzysowi.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej 

treści: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się z pisemną informacją o funkcjonowaniu Przedsiębiorstwa 

Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie za 2021 rok oraz za okres od stycznia do 

lipca 2022 roku. Uzyskała także wiele wyczerpujących informacji od Burmistrza Bornego 
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Sulinowa i Prezesa Zarządu PUK na temat działalności bieżącej, sytuacji finansowej spółki oraz 

zamierzeń na przyszłość. 

Prowadzona przez spółkę działalność jest ukierunkowana przede wszystkim na wykonywanie 

zadań własnych Gminy Borne Sulinowo w celu zaspokajania potrzeb jej mieszkańców. 

Spółka za 2021 rok osiągnęła zysk netto w wysokości 601.283,61zł, który proponuje przeznaczyć 

na kapitał zapasowy. 

Z informacji przekazanej przez Prezesa Zarządu PUK wynika, że rok 2022 może się zakończyć 

stratą w granicach 300.000,00zł. Wpływ na to ma m.in. znaczny wzrost odsetek z tytułu 

pożyczki zaciągniętej w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie. 

Obawy komisji budzi zagrożenie utraty rentowności i generowanie ujemnych wyników 

finansowych w latach 2022-2023, co negatywnie wpłynie na prawidłowe funkcjonowanie 

Spółki. Czynniki takie jak: wzrost cen biomasy i cen energii elektrycznej w 2023 roku, planowany 

dwukrotny wzrost minimalnego wynagrodzenia w 2023 r., galopująca inflacja i znaczny wzrost 

stóp procentowych z tytułu zaciągniętych zobowiązań spowodują, że na koniec 2023 roku 

przewidywana strata może być znacznie większa. 

Powyższe czynniki, które są niezależne od Spółki, negatywnie wpłyną na kondycję finansową 

przedsiębiorstwa, a szczególności na utratę płynności finansowej oraz generowanie ujemnych 

wyników finansowych w związku z możliwym brakiem pokrycia kosztów. 

Podsumowując Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła bieżącą działalność Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych, uwzględniając przedmiot prowadzonej działalności w zakresie zadań własnych 

gminy. 

Biorąc pod uwagę wszystkie problemy w bieżącej działalności spowodowane zmieniającą się 

sytuacją gospodarczą, wysoką inflacją, podwyżką stóp procentowych, wysoką ceną surowców, 

Komisja Rozwoju widzi pełną determinację Prezesa Zarządu Spółki w dążeniu do prawidłowego i 

optymalnego dla tego typu działalności funkcjonowania Spółki, a także dążenie - w miarę 

możliwości – do łagodzenia skutków tych zagrożeń.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że w sesji uczestniczy Prezes 

Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w 

Bornem Sulinowie  i zwrócił się do niego o przedstawienie sytuacji zakładu. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa powiedział, że komisje trafnie w swoich protokołach określiły 

sytuację spółki. Spółka dzisiaj stoi przed dylematem jak się utrzymać w następnym roku, 

ponieważ ten rok, uważa, że przetrwamy. Planują około 300.000,00zł straty, ale to nie jest nic 

strasznego dla spółki na dzisiaj. Natomiast przyszły rok, tak jak w tych protokołach powiedziano, 

będzie bardzo trudny. Bez wsparcia wspólnika jako gminy spółka sobie nie poradzi, ponieważ 

większe przychody z tytułu wzrostu taryfy to są 1.800.000,00zł, a większe koszty z tytułu 

samego zakupu zrębki to jest 1.900.000,00zł, z tytułu energii elektrycznej to jest 2.000.000,00zł 

i z tytułu wynagrodzenia 450.000,00zł. No i jeszcze te nieszczęsne koszty finansowe, czyli te 

stopy procentowe, które płacą. Powiedział, że za trzeci kwartał już odsetki przewyższyły kapitał, 

który spłacają, bo spłacają kwartalnie 186.000,00zł kapitału, a w trzecim kwartale zapłacili 

odsetek 222.000,00zł. Zakładając te czynniki, które przewidują, niestety bez wsparcia wspólnika 

spółka nie da rady i niewykluczone, że będą w styczniu albo w lutym wnosić do Urzędu Regulacji 

Energetyki o nową taryfę, ponieważ ta taryfa, która teraz jest, to przewidywała cenę zrębki 

65 zł, dzisiaj trzeba liczyć 150 zł i cenę energii elektrycznej około 450 zł. Jako przedsiębiorstwo 

energetyczne mają prawo wystąpić do regulatora w trakcie roku o zmianę taryfy ze względu 

właśnie na zmianę cen energii elektrycznej i paliwa, i być może będą zmuszeni wystąpić. Ale tak 

jak mówił bez pomocy wspólnika i państwa spółka będzie miała bardzo ciężko, żeby przetrwać. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwróciła się, żeby prezes powiedział, na co była zaciągnięta ta 

pożyczka, ponieważ pewnie mieszkańcy nas oglądają, a nie wszyscy mają taką wiedzę, i że to nie 

była pożyczka w banku, tylko w Narodowym Funduszu. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa powiedział, że pożyczka była zaciągnięta w Narodowym 

Funduszu Ochrony Środowiska. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwróciła się, żeby prezes powiedział, kiedy został wniosek 

złożony o nową taryfę i nadmienił, że jednak przez cały poprzedni rok myśmy jako 

przedsiębiorstwo też nie podnosili cen, pomimo tego, że cena już zrębki była wysoka. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa powiedział, że ceny ciepła w całej Polsce wzrosły, zaczęły 

wzrastać w grudniu zeszłego roku, ciepłownie podnosiły ceny, właściwie to Urząd Regulacji 
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Energetyki zatwierdzał wyższe ceny i to znacząco z ciepłowni, które operowały gazem i węglem. 

Natomiast w Bornem Sulinowie ta cena nie wzrosła. Myśmy nie zmienili taryfy, a wręcz 

odwrotnie cena do ostatecznego odbiorcy spadła, ponieważ Rząd obniżył VAT o 18% i o tyle 

odbiorca ostateczny ciepła o 18% płacił mniej niż w zeszłym roku. To jedno z niewielu miast w 

Polsce, które tak miało, bo w większości te ceny wzrosły i to znacząco. Myśmy mieli taryfę do 

końca sierpnia, a ustawa mówi, że na 2 miesiące przed końcem taryfy musimy złożyć wniosek 

do Urzędu Regulacji i taki wniosek złożyliśmy z nową taryfą. Myśmy go składali w czerwcu, tak 

że te realia trochę inne były jeszcze w czerwcu, inna cena zrębki, nikt nie mówił o takich cenach 

energii elektrycznej. W związku z powyższym złożyliśmy o taką taryfę, Urząd Regulacji tam nam 

ją już pokorygował i zatwierdził taryfę na poziomie takim jak jest dzisiaj. Ta taryfa obowiązuje 

od 15 września. Natomiast pożyczkę w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska na 

preferencyjnych warunkach zaciągnęliśmy w ramach programu "Ciepło dla powiatów". Byliśmy 

pierwszą firmą w Polsce, która podpisała ten program i otrzymaliśmy 14.000.000,00zł pożyczki 

na budowę nowoczesnej kotłowni opalanej biomasą, czyli w 100% ekologicznej spełniającej 

warunki OZE. 4.000.700,00zł dostaliśmy dofinansowania z RPO i zaciągnęliśmy jeszcze kredyt na 

spłatę podatku VAT, ale ten kredyt spłacał Urząd Skarbowy z odliczeń z VAT-u. Dzisiaj przyszło 

nam tą pożyczkę spłacać. W zeszłym roku spłacaliśmy tę pożyczkę, kapitał kwartalny płacimy 

186.000,00zł, natomiast odsetki w zeszłym roku kwartalnie wynosiły 36.000,00zł i one się nie 

zmieniały i w roku zapłaciliśmy 130 parę tysięcy odsetek. W tym roku w pierwszym kwartale 

75.000,00zł, w drugim 158.000,00zł bodajże, w trzecim 222.000,00zł, w czwartym jeszcze nie 

wiemy. Tak wygląda sytuacja i to jest pożyczka na preferencyjnych warunkach. Wprawdzie 

fachowcy finansowi mówią, że to i tak jest mało, bo inflacja jest 15-16%, więc te 7 to jest 

niewiele, ale dla budżetu takiej spółki małej to jest potężny wydatek. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, żeby prezes odniósł się jaka była cena zrębki 

wtedy, kiedy występował do URE o zmianę taryfy, a jaka ona jest dzisiaj, i że jest problem z 

kupnem w ogóle zrębki. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa powiedział, że do lutego jeszcze, do marca właściwie, za 

zrębkę płacili 45 zł. W momencie jak występowali o nową taryfę płacili 65 zł za zrębkę. Dzisiaj 

trzeba zapłacić 150 zł. Zrębki nie ma i jest walka o to, żeby tą zrębkę dostać. Tak jak zresztą z 

węglem, z gazem. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że ciężkie czasy niestety nas 

czekają, to wszyscy zaobserwowaliśmy. Wojna się rządzi swoimi prawami. Cały świat to 

odczuwa, ale myślę, że jakoś przetrwamy. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 10. Ocena wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo, w tym kształtowania 

się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali w ustawowym 

terminie informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo, informację o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Borne Sulinowo oraz informacje o 

przebiegu wykonania planów finansowych jednostek zaliczonych do podsektora 

samorządowego, w tym instytucji kultury i zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze 2022 r. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Informacje były przedmiotem posiedzeń Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

oraz Komisji Rozwoju. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do przewodniczących 

poszczególnych komisji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o przedstawienie opinii o 

wykonaniu budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. 

Radna Anetta Chołody - w imieniu nieobecnej Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Joanny 

Grosickiej - przeczytała opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 13 września 2022 r. analizowała wykonanie budżetu 

Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. na podstawie informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Borne Sulinowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Borne Sulinowo oraz o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek 

zaliczonych do podsektora samorządowego, w tym instytucji kultury i zakładu opieki 

zdrowotnej. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r. została sporządzona 

zgodnie z wymogami uchwały Nr VII/87/2019 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 

kwietnia 2019 r., w której został określony zakres i forma przedmiotowej informacji. 
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Analizując powyższe informacje Komisja nie wniosła uwag do sprawozdań sporządzonych przez 

Urząd Miejski, placówki oświatowe, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

Środowiskowy Dom Samopomocy, Centrum Kultury i Rekreacji, Miejską Bibliotekę Publiczną i 

Zespół Opieki Zdrowotnej. 

Dochody budżetowe na plan 58.586.545,34zł zrealizowano w kwocie 29.836.152,61zł, co 

stanowi 50,93% wykonania. 

Dochody bieżące na plan 50.847.779,87zł wyniosły 29.551 552,44zł, co stanowi 58,12% planu. 

Dochody majątkowe na plan 7.738.765,47zł wyniosły 284.600,17zł, co stanowi 3,68% planu. 

Wydatki budżetowe na plan 69.492.267,31zł wykonano w kwocie 30.488.327,34zł, co stanowi 

43,87% wykonania. 

Wydatki bieżące na planowane 50.210.125,36zł wyniosły 27.669.983,33zł, co stanowi 55,11% 

planu. 

Wydatki majątkowe na planowane 19.282.141,95zł wyniosły 2.818.344,01zł, co stanowi 14,62% 

planu. 

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że wykonanie dochodów i wydatków jest poprawne, poza 

niektórymi działami, rozdziałami i paragrafami, w których nastąpiły przekroczenia ponad 50% 

po stronie wydatków bądź wykonanie było mniejsze niż 50% po stronie dochodów. 

Powyższe przypadki zostały opisane w wyjaśnieniach zawierających przyczyny ich powstania. 

Ogółem budżet Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. zamknął się deficytem w wysokości 

652.174,73zł na planowany na koniec roku deficyt w kwocie 10.905.721,97zł. Zrealizowane 

dochody bieżące przewyższyły wykonane wydatki bieżące uzyskując nadwyżkę operacyjną w 

wysokości 1.881.569,11zł. Powyższy fakt komisja ocenia pozytywnie, bowiem nie naruszono 

przepisów określonych w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

Dużą bolączką od wielu lat jest bardzo niskie wykonanie dochodów z tytułu wypłaconych 

zaliczek alimentacyjnych i funduszu alimentacyjnego. W I półroczu 2022 r. na plan 

1.805.079,00zł dochody z tego tytułu wykonano w kwocie 49.716,59zł, co stanowi 2,75% planu. 

Natomiast należności Gminy z tego tytułu na dzień 30 czerwca 2022r. wyniosły 2.676.195,76zł. 
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Należności te wzrosły w stosunku do końca 2021 roku o 30.358,79 zł. Należności te stanowią 

39,43% wszystkich należności wymagalnych. 

Pomimo podejmowanych przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej starań i działań w 

zakresie odzyskania należności z tego tytułu, a kwoty te są ściągane przez Komorników, 

zwrócone kwoty są niewielkie. 

Z wypowiedzi Skarbnika Gminy wynikało, że Gmina nie ma możliwości zintensyfikowania działań 

zmierzających do wyegzekwowania zaległych kwot i zmniejszenia poziomu zaległości z tego 

tytułu. 

Niepokój komisji budzi również niskie wykonanie dochodów z tytułu sprzedaży składników 

majątkowych, które na koniec I półrocza 2022 r. wyniosło 9,70%. Jednakże komisja rozumie, że 

wpływ na to ma zastój na rynku nieruchomości będący skutkiem kryzysu gospodarczego. 

Komisja analizowała także tabelaryczne zestawienie należności za I półrocze 2022 r. Ogółem 

kwota należności wyniosła 14.130.782,05zł, w tym wymagalnych 6.787.978,06zł. Z omówienia 

wykonania budżetu Gminy wynika, że największe należności wymagalne występują z tytułu 

podatku od nieruchomości od osób prawnych i fizycznych tj. 2.909.480,63zł, a z kwoty tej około 

1.000.000,00zł stanowią podatki, gdzie spłata przez dłużników jest zagrożona lub których 

wyegzekwowanie stwarza trudności (jest prowadzone długotrwałe postępowanie egzekucyjne, 

bezskuteczne egzekucje z nieruchomości). 

W wyniku postępowania egzekucyjnego do końca czerwca 2022 r. tytułem zaległości z lat 

ubiegłych odzyskano środki finansowe w kwocie 98.846,31zł. 

Należności z tytułu najmu, dzierżawy i wieczystego użytkowania wyniosły 548.291,85zł. Do 

końca czerwca 2022 r. tytułem zaległości z lat ubiegłych odzyskano kwotę 34.459,74zł. 

Należności z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami wyniosły 219.065,05zł. Do końca 

czerwca 2022 r. tytułem zaległości z lat ubiegłych odzyskano kwotę 185.558,34zł. 

W celu likwidacji zaległości z tytułu dochodów z najmu, dzierżawy, użytkowania wieczystego i z 

opłat za zajęcie pasa drogowego w I półroczu wysłano 13 wezwań do zapłaty na łączną kwotę 

44.358,04zł, z czego: spłacono 13.711,85zł, podpisano porozumienia o udzieleniu ulg w spłacie 

na łączną kwotę 1.894,00zł, uzyskano sądowy nakaz zapłaty w postępowaniu upominawczym 

na łączną kwotę 18.445,14zł.  
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W celu likwidacji zaległości z tytułu podatków i opłat w I półroczu 2022 r. wystawiono 580 

upomnień na zaległości podatkowe, 168 tytułów wykonawczych na zaległości podatkowe, 428 

upomnień na opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 137 tytułów 

wykonawczych na opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ponadto dokonano 

zabezpieczenia zaległości z tytułu podatków w postaci wniosków o wpis hipoteki przymusowej 

na kwotę 33.520,00zł. 

Kwota umorzeń, jakich dokonano do końca czerwca wynosi 637,00zł. 

Nadmienić należy, że Gmina poniesie w 2022 roku skutki z tytułu obniżenia górnych stawek 

podatkowych – jest to kwota 316.621,70zł. Na dzień 30.06.2021r. była to kwota 323.381,10zł. 

Analizując zobowiązania za I półrocze 2022 r. stwierdzono, że łączna kwota tych zobowiązań 

wyniosła 2.018.806,53zł i zmalały w stosunku do końca 2021 roku o 1.558.485,61zł. 

Na dzień 30.06.2022 r. wystąpiły zobowiązania wymagalne w samorządowej instytucji kultury tj. 

Miejskiej Bibliotece Publicznej w kwocie 55,36zł. 

Dług publiczny Gminy Borne Sulinowo na koniec czerwca 2022 r. wyniósł 9.539.354,87zł, co 

stanowi 16,28% planowanych dochodów rocznych. 

Wskaźnik planowanej kwoty przypadających do spłaty zobowiązań z tytułu zaciągniętego długu 

wraz z należnymi odsetkami do dochodów danego roku budżetowego nie przekracza 

dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań obliczonego na podstawie art. 243 ust.1 ustawy z 

dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja Rewizyjna stwierdziła, że do informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Borne 

Sulinowo za I półrocze 2022 r. zostały dołączone zaświadczenia z Urzędu Skarbowego o 

niezaleganiu w podatkach oraz z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych o niezaleganiu w opłacaniu 

składek od wszystkich jednostek podległych. 

Komisja zwróciła uwagę na fakt, że w każdej ze szkół funkcjonujących na terenie gminy Borne 

Sulinowo, w I półroczu 2022 r. zaistniały przekroczenia wykonania wydatków od 7,33% do 11 %. 

Nie są to duże wartości, jednak niepokojący jest fakt, iż przekroczenia nastąpiły w stabilnym 

okresie a w związku z planowanymi podwyżkami cen za energię cieplną i elektryczną to 

przekroczenia w II półroczu będą większe a tym samym znacznie obciążą budżet Gminy. 

Największą obawę członków Komisji wzbudza sprawa  przewidywanych kosztów zakupu opału 
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w celu ogrzania Szkoły Podstawowej im. Kawalerów Uśmiechu w Jeleniu, która spośród 

wszystkich placówek edukacyjnych absorbuje w tym zakresie największe koszty. 

Analizując tabelaryczne zestawienia wykonania dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i wydatków nimi finansowanych, które przygotowane zostały przez Szkoły 

Podstawowe w Bornem Sulinowie oraz w Łubowie jak również przez Liceum Ogólnokształcące 

w Bornem Sulinowie, Komisja zwróciła uwagę na fakt, że w przypadku Szkoły Podstawowej w 

Łubowie na plan 6.150,00 zł, dochody wyniosły 2.486,63 zł, co stanowi 40% planu. Biorąc pod 

uwagę fakt, że w szkole sprzedawane są posiłki, które zdaniem Komisji powinny być 

ewidencjonowane na wydzielonym rachunku, to wskazane jest dokonanie zmian w planie 

dochodów poprzez ich zwiększenie. 

Reasumując Komisja Rewizyjna przyjęła informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. przedłożoną przez Burmistrza Bornego Sulinowa.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji 

o następującej treści: 

„Analizując informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 

2022 r. Komisja Budżetowo-Gospodarcza stwierdziła, że kwoty dochodów i wydatków 

budżetowych są zgodne z uchwałami wprowadzającymi zmiany w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok, podjętymi w I półroczu br. Budżet Gminy Borne Sulinowo ogółem na 

dzień 30.06.2022r. zamknął się deficytem w wysokości 652.174,73zł. Zrealizowane dochody 

bieżące przewyższyły wykonane wydatki bieżące uzyskując nadwyżkę operacyjną w wysokości 

1.881.569,11zł, czym nie naruszono przepisów określonych w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych. 

W realizacji wydatków nie zauważono przypadków naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 

W I półroczu 2022 r. wystąpiły przypadki niewykonania w 50% dochodów w niektórych działach, 

rozdziałach i paragrafach spowodowane niższym niż zaplanowano wpływem dochodów na 

rachunek budżetu gminy. Przyczyny ich powstania zostały podane w wyjaśnieniach zawartych w 

omówieniu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 roku. Wystąpiły 

również przekroczenia wykonania wydatków budżetowych ponad 50%. Z analizy wynika, że 
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niewykonanie w 50% dochodów występowało w pozycjach, które dotyczą przede wszystkim 

dochodów związanych z dotacjami z różnych źródeł oraz pozycji niskich kwotowo. Niski 

wskaźnik wykonania występuje w pozycji „Dochody ze sprzedaży majątku”, które zostały 

wykonane na poziomie 9,70%. 

Wykonanie budżetu za I półrocze 2022 r. przebiegło z zachowaniem poniższych zasad: 

1) wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych dochodów bieżących powiększonych o 

wolne środki, 

2) nie przekroczono limitu planowanych wydatków oraz planowanych rozchodów, 

3) zobowiązania regulowano terminowo. 

Komisja przeanalizowała również dane przedstawione w "Informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r.". Przedstawione 

w informacji dane pozwalają stwierdzić, że wieloletnia prognoza finansowa jest realizowana 

prawidłowo, a wszystkie dokonane w niej zmiany były powiązane ze zmianami w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok.  

Komisja stwierdziła, że zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w 

planie budżetu Gminy Borne Sulinowo wg stanu na dzień 30 czerwca 2022r. zapewniają 

zachowanie dopuszczalnego wskaźnika obciążenia budżetu spłatą długu. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza oceniła pozytywnie realizację budżetu Gminy 

Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji o następującej treści: 

„Budżet Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok był realizowany w ramach wyznaczonych uchwałą 

budżetową Nr XXXIX/604/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. z uwzględnieniem zmian 

wprowadzanych zarządzeniami Burmistrza oraz uchwałami Rady Miejskiej w trakcie I półrocza 

2022 r. 

Oceniając wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 roku, Komisja Rozwoju 

analizowała dochody i wydatki budżetu z zakresu działania komisji, a mianowicie w działach: 

1) 630   Turystyka, 
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2) 754   Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 

3) 801   Oświata i wychowanie, 

4) 851   Ochrona zdrowia, 

5) 852   Pomoc społeczna, 

6) 854   Edukacyjna opieka wychowawcza, 

7) 855   Rodzina,  

8) 900   Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 

9) 921   Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 

10) 926   Kultura fizyczna. 

Wykonanie dochodów i wydatków w analizowanych działach klasyfikacji budżetowej zamknęło 

się w granicach 50%. Wszystkie przypadki niewykonania w 50% dochodów, ewentualnie 

przekroczenia wykonania wydatków powyżej 50%, zostały opisane w omówieniu wykonania 

budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2022 r. z podaniem działu, rozdziału i paragrafu 

oraz przyczyn ich powstania. Powyższe wyjaśnienia komisja przyjęła, nie wnosząc uwag. Przy 

realizacji budżetu Gminy przestrzegano równowagi budżetowej. 

Reasumując Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie realizację budżetu Gminy Borne Sulinowo za I 

półrocze 2022 r. w opiniowanym zakresie.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać 

głos na temat wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. 

Głosu nie zabierano. 

Ad 11. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2019-2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport z realizacji 

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2019-2022 z uwzględnieniem 

perspektywy na lata 2023-2026. Obowiązek przedstawienia powyższego raportu wynika z art.18 

ust.2 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. Prawo ochrony Środowiska (Dz. U. z 2021 r. poz. 1973 z 

późn. zmianami), zgodnie z którym Burmistrz Bornego Sulinowa przedstawia raport z realizacji 

Programu Ochrony Środowiska Radzie Miejskiej co 2 lata. Przypomniał, że Program Ochrony 
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Środowiska dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2019-2022 z uwzględnieniem perspektywy na 

lata 2023-2026 został przyjęty przez Radę Miejską w Bornem Sulinowie uchwałą Nr VI/76/2019 

z dnia 27 marca 2019 r. 

Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2019-

2022 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2023-2026 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub 

pytania do informacji zawartych w raporcie. 

Uwag i pytań do informacji zawartych w raporcie nie zgłoszono. 

Ad 12. Sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z 

realizacji w 2021 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2017-2025, przygotowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Bornem Sulinowie.  

Sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że w sesji uczestniczy Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. Zwrócił się do radnych, 

czy mają uwagi, pytania, sugestie do sprawozdania. 

Uwag, pytań, sugestii nie zgłoszono. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie, czy chce coś dodać do 

sprawozdania. 

Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mariola Siniarska odpowiedziała, że 

nie. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 
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Ad 13. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I 

półroczu 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z § 57 ust. 2 Statutu 

Gminy Borne Sulinowo (Dz. Urz. Woj. Zach. z 2020 r. poz. 1436) komisja przedstawia Radzie 

sprawozdanie ze swojej działalności co sześć miesięcy oraz na każde żądanie Rady. Po tym 

zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań z prowadzonej 

działalności za I półrocze 2022 r. 

Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2022 r. 

przedstawili: 

1. Radna Anetta Chołody – w imieniu nieobecnej Przewodniczącej komisji Joanny Grosickiej -  

przeczytała sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

2. Przewodniczący komisji Arkadiusz Malarski przeczytał sprawozdanie Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

3. Przewodniczący komisji Paweł Sztyler przeczytał sprawozdanie Komisji Rozwoju, które 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

4. Przewodniczący komisji Artur Malinowski przeczytał sprawozdanie Komisji skarg, wniosków 

i petycji, które stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do 

sprawozdań. 

Pytań do sprawozdań nie zgłoszono. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zarządził 15 minut przerwy do godz. 16.35. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 11 radnych. 
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Ad 14. Podjęcie uchwał.  

14.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że petycję rozpatrywała Komisja 

skarg, wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. Po 

tym zwrócił się do radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/717/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

14.2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie wniesioną przez A.K.P. i M.P. do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Szczecinie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i 

Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/718/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

wniesioną przez A.K.P. i M.P. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

14.3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i 

Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/719/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

14.4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/191 z udziałem 1/108 w 

działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/720/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

14.5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działką nr 7/200 z udziałem 1/108 w 

działce nr 7/243 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/721/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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14.6. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 12/146 w miejscowości 

Dąbrowica. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/722/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

14.7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 264 w miejscowości Krągi. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/723/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

14.8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/21 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/724/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

14.9. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/23 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/725/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

14.10. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/37 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/726/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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14.11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 576/39 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/727/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

14.12. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 58 w miejscowości Jelonek. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 



43 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/728/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

14.13. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 59 w miejscowości Jelonek. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 



44 
 
- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/729/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

14.14. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 79/9 w miejscowości 

Uniemino. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/730/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
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14.15. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 79/10 w miejscowości 

Uniemino. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/731/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

14.16. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 2/1 i nr 3/1 w 

miejscowości Jeziorna. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/732/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

14.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

użytkowego wraz z gruntem posadowionym na nieruchomościach oznaczonych działkami nr 

44/4, nr 44/5, nr 47/1 i nr 47/2 w miejscowości Silnowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/733/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 51 do 

protokołu. 

14.18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 68 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 4/9 w miejscowości Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/734/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

14.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 41-16 oraz części nieruchomości o pow. 260 m2 z 

nieruchomości oznaczonej działką nr 41/2 w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/735/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do 

protokołu. 
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14.20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy budynku 

byłej wartowni wraz z gruntem z nieruchomości oznaczonej działką nr 39/3 w miejscowości 

Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/736/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 57 do 

protokołu. 

14.21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 1500 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 12/94 w miejscowości 

Dąbrowica. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/737/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

14.22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 685 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości 

Juchowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/738/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

14.23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 8/8 w miejscowości Kłomino. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/739/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

14.24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 500 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 232/1 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/740/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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14.25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 500 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 232/1 w miejscowości 

Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/741/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

14.26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 241 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 1/2 w miejscowości Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/742/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

14.27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 1188 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości 

Juchowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/743/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

14.28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 2267 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 18/1 w miejscowości 

Juchowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/744/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

14.29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości o pow. 60 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 3/27 w miejscowości Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/745/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 75 do 

protokołu. 
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14.30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonych działkami nr 277/3 i nr 725/1 w miejscowości Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/746/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 77 do 

protokołu. 

14.31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 41/1 w miejscowości Czochryń. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/747/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 79 do 

protokołu. 

14.32. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 752 w miejscowości Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/748/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 81 do 

protokołu. 

14.33. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 130/22 w miejscowości Nobliny – wg zadania nr 

OBI/52/2102730. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/749/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 83 do 

protokołu. 

14.34. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 130/22 w miejscowości Nobliny – wg zadania nr 

OBI/52/2103530. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/750/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 85 do 

protokołu. 
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14.35. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 141 w miejscowości Nobliny – wg zadania nr 

OBI/52/2102989. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/751/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 87 do 

protokołu. 

14.36. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 141 w miejscowości Nobliny – wg zadania nr 

OBI/52/2103360. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/752/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 89 do 

protokołu. 

14.37. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 209 w miejscowości Piława. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/753/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 91 do 

protokołu. 

14.38. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 221 w miejscowości Piława. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/754/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 93 do 

protokołu. 

14.39. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 102 w miejscowości Śmiadowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/755/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 95 do 

protokołu. 
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14.40. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/756/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

14.41. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

powiatowo-gminnego w sprawie ustanowienia Związku ZIT Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Szczecinka oraz ustalenia zasad współpracy jednostek samorządu 

terytorialnego przy opracowaniu strategii ZIT i realizacji zadań w ramach ZIT MOF 

Szczecinka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/757/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie 

ustanowienia Związku ZIT Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Szczecinka oraz ustalenia 

zasad współpracy jednostek samorządu terytorialnego przy opracowaniu strategii ZIT i 

realizacji zadań w ramach ZIT MOF Szczecinka została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 99 do protokołu. 

14.42. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bornem Sulinowie oraz dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/758/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie oraz 

dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

14.43. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Nobliny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania 

nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Nobliny - ulica Cicha. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. Tym niemniej komisja wnosi o nadanie nazw ulic pozostałym drogom usytuowanym 

w miejscowości Nobliny. Zdaniem komisji nadanie nazw ulic rozwiąże problem nadawania 

numerów porządkowych i ustalania adresów dla wszystkich budynków realizowanych przy 

danej drodze. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że dobrze jest, że jest ta ulica i przychyliła się do tego co 

mówi komisja. Jednakże dobrze by było, gdyby sołtys też wcześniej wiedział, że jest nadanie 

nazwy ulicy, bo pani sołtys była bardzo zdziwiona.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że poprosimy odpowiednie służby, 

żeby powiadamiały wcześniej sołtysów o pewnych zmianach dokonywanych w ich 

miejscowościach. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/759/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Nobliny została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

14.44. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych usytuowanych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 



69 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/760/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych usytuowanych na 

terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 105 do 

protokołu. 

14.45. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych usytuowanych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/761/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych usytuowanych na terenie 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

14.46. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów o 4.728.540,00zł, zmniejszenia dochodów o 304.434,61zł, zwiększenia 

wydatków o 4.424.105,39zł, dokonania zmian w planach dochodów i wydatków rachunku 

dochodów oświatowych jednostek budżetowych oraz wyodrębnionych w budżecie gminy z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 + autopoprawka. 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/762/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 

14.47. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-2034. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-

2034 + autopoprawka. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLVII/763/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2022-2034 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 

14.48. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie do załatwiania spraw dotyczących 

wypłaty dodatków dla podmiotów wrażliwych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Skarbnika Gminy o omówienie 

projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis określiła kto jest podmiotem wrażliwym. Poinformowała, że 

do podmiotów wrażliwych zaliczamy m.in. tak jak na terenie naszej gminy instytucje pomocy 

społecznej, szkoły, jednostki, które są opalane paliwem stałym tak jak w przypadku 

gospodarstw domowych i te jednostki będą mogły starać się o dodatek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 113 do protokołu. 

Uchwała Nr XLVII/764/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022r. w 

sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie do załatwiania spraw dotyczących wypłaty dodatków dla podmiotów wrażliwych 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 114 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 115 i nr 116 do protokołu. 
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Ad 15 . Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 16. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

Radna Karolina Fornal podziękowała pani Burmistrz za remont łazienki w zerówce, ponieważ to 

na pewno nie było planowanym wydatkiem, a jednak jest to realizowane, a także za wymianę 

desek na zewnętrznych ławkach i stołach w Szkole Podstawowej, właśnie na podwórku zerówki.  

Burmistrz Dorota Chrzanowska poinformowała, że  mieliśmy możliwość, okazję, 

zmobilizowaliśmy też dyrektora, bo planowany remont toalet, który się odbywał, planowany był 

w ramach PFRON-u. Udało się pozyskać środki - 60.000 zł było dofinansowania z PFRON-u i z 

tego została wyremontowana część toalet w Szkole Podstawowej w Bornem Sulinowie, ale też 

wykładzina w ciągu korytarzowym i dostosowanie przejścia w Szkole Podstawowej w Juchowie. 

Faktycznie fajnie i nowocześnie już to wygląda. Ponieważ pozostały środki z ubiegłego roku 

szkolnego, czyli tutaj do sierpnia z funduszu przeznaczonego na kształcenie dzieci 

przybywających z Ukrainy, a część tych dzieciaków dalej zostaje w naszej szkole, mogliśmy to 

przeznaczyć na dowolne cele szkolne. Uznaliśmy, że to będzie dobry moment, ponieważ są 

dzieci w zerówce i rodzice od wielu lat zwracali się tutaj do nas o dodatkowe oczko w zerówce, 

bo tam była tylko 1 toaleta. W tej chwili są już 2 toalety. Nie wie, czy one są już oddane, bo jak 

rozmawiała z dyrektorem ze 3 tygodnie temu, to było jeszcze w trakcie, brakowało ścian 

bodajże.  

Radna Karolina Fornal potwierdziła, że tak, jest codziennie, więc to widzi i nie ma tylko ściany. 

Powiedziała, że bardzo się cieszy, bo bardzo łatwy pomysł i łatwa realizacja, a jaka zmiana.  

Burmistrz Dorota Chrzanowska poinformowała, że to kosztowało w granicach 40.000,00zł. Po 

tym pogratulowała radnej Magdalenie Papierkiewicz, ale i też pani sołtys miejscowości Rakowo 

oraz podziękowała pracownikom Referatu Funduszy Zewnętrznych za to, że sołectwo Rakowo 
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znalazło się w dziesiątce wyróżnionych sołectw w konkursie Piękna Zachodniopomorska Wieś. 

To był konkurs organizowany przez Marszałka, on jest cyklicznie organizowany. Przypomniała, 

że już raz staraliśmy się i sołectwo ubiegało się o takie wyróżnienie, ale wtedy się nie udało. 

Tym razem sołectwo Rakowo znalazło się w dziesiątce wyróżnionych najładniejszych wsi w 

województwie zachodniopomorskim. Sołectwo zajęło czwarte miejsce, a czwarte miejsce to jest 

10.000,00zł dla sołectwa. Jest to piękne wyróżnienie i podkreślenie pracy sołtysa i całej rady 

sołeckiej oraz zaangażowania też mieszkańców. Powiedziała również, że na pewno to jest 

pokłosie też naszego funduszu sołeckiego, bo te fundusze sołeckie spowodowały to, że 

faktycznie w tych naszych sołectwach zadziały się fajne rzeczy, że jest ta oddolna inicjatywa 

mieszkańców i to się po prostu dzieje. Podziękowała radnej Elżbiecie Niepelt, która jest 

inicjatorką i pomysłodawczynią, oraz całemu sołectwu Radacz za pięknie zorganizowaną po raz 

dziesiąty imprezę - Rodzinny festiwal dyni. Mamy sołectwa, gdzie odbywają się naprawdę 

piękne cykliczne imprezy. Jest to taki dobry przykład do naśladowania, aby włączać się w tą 

działalność zarówno na terenie miasta, jak i też na terenie miejscowości. W dalszej kolejności 

poinformowała o nowym obowiązku dla urzędów obsługujących organy administracji rządowej i 

samorządowej, a chodzi o ograniczenia zużycia prądu o około 10% w okresie od 1 grudnia do 

31 grudnia 2022 roku w porównaniu do średniej z lat 2018-2019. Taki sam obowiązek pojawi się 

w przyszłym roku, punktem odniesienia będzie ten obecny rok, czyli w tym okresie od 1 grudnia 

do 31 grudnia powinniśmy obniżyć zużycie prądu o 10%. Za niedostosowanie się grozi kara 

20.000 zł. W przyszłym tygodniu planuje spotkanie ze wszystkimi kierownikami naszych 

jednostek, na którym będą rozmawiali na temat zużycia energii, na temat ograniczenia. Ma 

świadomość, że nie wszędzie da się ograniczyć. To, co uda się na szybko: wymienić oświetlenie, 

które mamy czy w szkołach, czy też w jednostkach. Dzisiaj Kierownik Referatu Inwestycji był na 

hali sportowej, aby spróbować wymienić oświetlenie, które jest na samej hali. Na hali jest 

energochłonne oświetlenie, więc może uda się to jeszcze w tym roku zrealizować, żeby 

przynajmniej zminimalizować zużycie energii. Będziemy robili wszystko, żeby tak się zadziało, 

aby nie doprowadzać do takiej sytuacji, że będziemy ograniczali naszym mieszkańcom 

oświetlenie ulic, a być może będzie taka potrzeba, chociaż ma świadomość, że jednak 

bezpieczeństwo publiczne jest tutaj dla nas również bardzo ważne. Oświetlenia świąteczne w 

tym roku jeżeli powiesimy to na pewno nie na cały miesiąc, może zapalimy je na Boże 

Narodzenie do Nowego Roku i tyle.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że co prawda nie uczestniczył w 

Dożynkach Gminnych z przyczyn osobistych, ale pogratulował sołtysowi Rafałowi Zblewskiemu 

ze Starowic (dzisiaj go nie ma, bo jest chory), bo z tego co słyszał, to Dożynki były bardzo udane. 

Wszyscy są mile zaskoczeni i przypuszcza, że to jest nie tylko jego ale i mieszkańców wysiłek. 

Kto by pomyślał, że takie małe Starowice takie piękne Dożynki mogą zrobić. Życzył by sobie, 

żeby takie dożynki były organizowane w każdej małej miejscowości również, przy współpracy i 

pomocy gminy. Odniósł się też do wypowiedzi pani Burmistrz w sprawie ograniczeń zużycia 

prądu. Zasugerował ograniczenia w oświetleniu ulicznym, na przykład aby w godzinach 

dwudziesta trzecia piąta rano na Alei Niepodległości świeciła się co druga lampa, a nie każda po 

kolei. Trzeba technicznie pomyśleć, jak to zrobić, bo ceny energii niestety nas tutaj przerastają, 

a jeszcze nie wiemy jakie będą na koniec roku. Mamy wspomożenie z budżetu państwa, ale czy 

to będzie i w jakiej wielkości trudno powiedzieć. Choćby nawet było, to i tak 100 procent na 

pewno urośnie. Mają nam dać 648 zł za 1 jednostkę, za którą płaciliśmy 300 zł. Teraz i tak nas to 

przerośnie, to są koszty ogromne. Ponadto również wzrośnie na pewno woda, ścieki i inne 

rzeczy, na które jest potrzebna energia, tak że musimy się nad tym pochylić. Może to nie jest 

miłe, ale nie tylko o miłych rzeczach rozmawiamy, ale i o realnych. 

Radna Elżbieta Niepelt podziękowała pani Burmistrz za te miłe słowa i podkreśliła, że to nie jest 

tylko jej zasługa, ale ogromny wkład pracy pani Agnieszki Lewickiej ze świetlicy, z biblioteki, 

ogromny wkład pań z rady sołeckiej, pani sołtys, no i mieszkańców Radacza. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odniosła się do Dożynek Gminnych w Starowicach, które dla 

niej były szczególne. Powiedziała, że tak jak zaangażował się sołtys z tak małej miejscowości i 

małej społeczności to był świetny przykład dla wszystkich innych też sołtysów i rad sołeckich, że 

w takich małych Starowicach zrobić można też piękne wydarzenie.  

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 17. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 27 

października 2022 r. (czwartek) godz. 14.30. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 
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1. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2022 w Gminie Borne Sulinowo. 

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2021/2022, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie 

należy do zadań własnych gminy. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych. 

4. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok. 

5. Podjęcie uchwał. 

Ad 18. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął XLVII (47) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 17.40. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


